
 

Protokół Nr VII/15 z Sesji Rady Miejskiej w Międzyzdrojach ,,na wniosek” 

z dnia 02.04.2015 r., godz. 09.00-10.00 
 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda otworzył posiedzenie VII Sesji stwierdzając na podstawie 

listy obecności quorum. W obradach Sesji uczestniczy 13 radnych. Spóźnienie zapowiedzieli 

radna Katarzyna Natkańska i radny Andrzej Kościukiewicz. Lista obecności i zaproszonych 

gości stanowi zał. Nr 1 i 2 do protokołu.  

Przewodniczący poinformował, że VII Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza i jej 

przebieg jest inny niż w przypadku dot. Sesji, co reguluje zapis w Statucie Gminy 

Międzyzdroje par. 18.  Porządek określa wnioskodawca i tylko za jego zgodą można 

wprowadzić zmiany do porządku.  

 

2. Wnioski do porządku  obrad. 

 

Porządek pozostał bez zmian j.n. i stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

   1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

   2.  Wnioski do porządku  obrad.   

3. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie.  

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 2015 r.  

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/32/14 Rady Miejskiej w  

Międzyzdrojach z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Międzyzdroje na 2015 rok. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/23/11 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 4 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

 finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2015-2025. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Międzyzdroje 

umowy o dotację budowy sieci wodno-kanalizacyjnej w zadania pn. ,, Rozbudowa drogi 

gminnej ul. Leśnej w Międzyzdrojach wraz z sieciami”. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyposażenia w majątek gminnej jednostki budżetowej 

Żłobka Miejskiego w Międzyzdrojach. 

9. Zakończenie obrad. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. 

 

Tytułem wstępu głos zabrał Burmistrz, informując o potwierdzeniu uzyskania dofinansowania 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na część inwestycji przebudowy ul. Leśnej, 

dokładnie na wodkan. Wydaliśmy już plac budowy i zaraz zaczną robić sieci. Gdyby się 

pojawiła faktura a nie było by podpisanej umowy to dotacja by nam przepadła. Nie było 

również wiedzy na temat kwot. Wiedzieliśmy, że 45% kosztów netto budowy będzie w 

formie dotacji, 45% w formie pożyczki i 10% wkładu własnego. 311 578,32 gr – dotacja i ta 

sama kwota pożyczki zaciągniętej na okres 5 lat. Karencja 6 miesięcy. Koszt odsetek od 

pożyczki to 3 895 zł.  

 

-------------przyszedł radny Andrzej Kościukiewicz, 14 radnych obecnych na Sesji--------------- 



Przewodniczący RM otworzył dyskusję, w której głos zabrali: 

Radna Iwona Czyż przypominając dot. przebieg tej inwestycji. W 2015 roku zaplanowaliśmy 

na budowę tej drogi 4 800 000,00 zł. Autopoprawką zabraliśmy 1 mln zł i została kwota 

3 800 000,00 zł. Później zmieniła się nazwa zadania, bo okazało się, że dofinansowanie może 

być tylko na ul. Leśną. Na ostatniej sesji zmniejszyliśmy wydatki na kwotę 30901614 jako 

rozbudowa tej sieci w ul. Leśnej. Zatwierdzenie przez Marszałka kwoty na rozbudowę drogi 

454 m2 na kwotę 1 879 mln i taką samą dotację. Radna nie rozumie potrzeby ubiegania się o 

dodatkowe dofinansowanie. Według radnej powinno się szukać oszczędności w naszym 

budżecie.  

 Ad vocem Burmistrz poinformował, że pożyczka jest w kwocie 311 tys. Pamiętajmy, 

że ta pożyczka zostanie w 30% umorzona po uzyskaniu efektu ekonomicznego, czyli umorzą 

nam 100 tys. Podobnie rzecz ma się z obecnie zaciągniętymi pożyczkami. Dlatego opłaca się 

brać takie pożyczki. 1 890 mln było przyznanych od Marszałka do kosztorysu 

wykonawczego. Kwotę wyliczono na podstawie 50 % kosztu kwalifikowanego netto. 

Otrzymujemy i podpisujemy umowę na 50% kosztów kwalifikowanych po przetargu. Stąd 

dostaniemy według obliczeń 1 100 mln zamiast 1 890 mln. Szacunkowo do wartości 5 700 

mln, kiedy jest kosztorys inwestorski to zakłada się po odjęciu wodkanu wylicza się całą 

resztę na 50%kosztów kwalifikowanych. Z przetargu wyszło 3 mln więc obniżamy wydatki 

do kosztów umowy z wykonawcą.  Dlatego zmniejszamy wydatek, ale dostaniemy mniejszy 

dochód. Wodkan nie jest kwalifikowany, więc możemy dostać to w formie pożyczki i 

dofinansowania.  

Pani Skarbnik Agnieszka Sadka dodała, że bez tej pożyczki nie możemy dostać 

dofinansowania. Taki jest wymóg Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. Odsetki od tej pożyczki licząc w okresie 5 lat to 17 tys. zł. Czyli kapitał 

plus odsetki to nasza marża 328 tys. zł z czego 30% umorzone  daje 90 tys. więc finansowo 

jak najbardziej się to opłaca i finansowo się to broni.  

Na pytanie radnego Mateusza Bobka, czy można ubiegać się o dofinansowanie na 

pozostałe dwie ulice tj. Gintera i Lipową, Burmistrz wyjaśnił, że głównym wymogiem jest 

połączenie z drogą wojewódzką. Ul. Leśna dostała dofinansowanie, bo wcześniej z tego 

samego programu została przebudowana ul. Norwida i Kolejowa. Pytanie, czy Lipowa i 

Gintera zostanie uznana, że łączy się przez ul. Leśną, która łączy się przez ul. Kolejową i 

Norwida, co daje 3 kolejność połączenia z drogą wojewódzką. Tu jest mała szansa na 

otrzymanie dofinansowania. Większą szansę na dofinansowanie Burmistrz widzi w zadaniu 

przebudowy ul. Sportowej, Myśliwskiej i Mieszka I. Czekamy na wytyczne do programu 

Organizacja Dróg Lokalnych. Zobaczymy, jakie będą tam wymogi. Mamy już gotową 

dokumentację i złożymy tam, gdzie większa szansa dofinansowania 50%. 

------------------------------przyszła radna Katarzyna Natkańska, z Sesji wyszła 

radna Iwona Czyż, stan radnych – 14 osób---------------------- 

 

Radny Jan Węglorz poinformował, że argumentacja Pani Skarbnik przekonała go za 

podjęciem omawianego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

opowiedziało się 13 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Uchwała Nr VII/65/15, i stanowi zał. Nr 4 i 5 do protokołu. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 2015 r.  

 

Projekt uchwały omówiła Pani Skarbnik, informując o zmniejszeniach dochodów i 

zwiększeniu wydatków. W związku z tymi zmianami zwiększa się deficyt gminy o kwotę 



pożyczki, co da kwotę 7 769 080,93 zł. Na pytanie radnego Józefa Bogusława Sutyły, na jakie 

postepowania sądowe kwota zostaje zwiększona, Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to ogólna 

kwota, zabezpieczająca przyszłe sprawy wymagające przeprowadzenia tego postępowania.  

Kontynuując swoje zapytanie, Radny Sutyła zapytał o koszty związane z monografią. 

Wyjaśnienia udzielił Burmistrz. Środki zostają zwiększone, żeby móc wydać w ładnej, 

twardej oprawie monografie, która służyć będzie jako gadżet promocyjny. To da ok. 1000 

egzemplarzy. Druga część monografii będzie opracowywana na podstawie opisów byłych 

władz, którzy w krótkiej informacji przekażą jak miała się gmina w okresie ich kadencji. I to 

nie będzie już publikacja naukowa. Komu zlecimy opracowanie tego jeszcze nie wiemy. Na 

razie zbieramy materiały. 

  ----------przyszła radna Iwona Czyż, 15 radnych obecnych na Sesji---------------

- 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

opowiedziało się 15 radnych. 

Uchwała Nr VII/66/15, i stanowi zał. Nr 6 i 7 do protokołu. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/32/14 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Międzyzdroje na 2015 rok. 

 

Projekt uchwały omówił Pan Burmistrz, informując, że w załączniku nr 1 przychody są na 

kwotę 10  093 977,93 zł, na to składają się wolne środki na kwotę 8 849 278,19 i dwie 

pożyczki na kwotę 1 244 699,74 i są to zyski do przychodów. Rozchody czyli spłaty 

planowane w tym roku to spłaty kredytów, pożyczek i obligacji na kwotę 2 324 897,00 zł. 

Pani Skarbnik dodała, że w par. 9 pkt 3 zapis dot. upoważnienia do zaciągania kredytów i 

pożyczek do kwoty 1 244 699,74. Bez tego upoważnienia Burmistrz nie może zaciągnąć 

pożyczki. 

 

Przewodniczący otworzył i zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 14 radnych, 1  osoba wstrzymała się od głosu. 

Uchwała Nr VII/67/15, i stanowi zał. Nr 8 i 9 do protokołu. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/23/11 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 4 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2015-2025. 

 

-------------------wyszedł radny Józef Bogusław Sutyła, stan 

radnych na sesji – 14 osób------------------------------ 

 

Zagadnienie zreferowała Pani Skarbnik. Wieloletnia Prognoza Finansowa zgodnie z ustawą o 

finansach publicznych musi być zgodna w zakresie wyniku budżetu  kwot rozchodów i 

przychodów. Jako, że będziemy zaciągać pożyczkę potrzebna jest zmiana zał. Nr 1, 2, 3.  

 

Przewodniczący otworzył i zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 13 radnych, 1  osoba wstrzymała się od głosu. 

Uchwała Nr VII/68/15, i stanowi zał. Nr 10 i 11 do protokołu. 

 



7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę 

Międzyzdroje umowy o dotację budowy sieci wodno-kanalizacyjnej w zadania 

pn. ,, Rozbudowa drogi gminnej ul. Leśnej w Międzyzdrojach wraz z sieciami”. 

 

Pani Skarbnik Agnieszka Sadka wyjaśniła, że projekt jest konsekwencją wcześniej podjętych 

uchwał. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki  Wodnej wymaga 

wyrażenia zgody podjętej przez radnych na zawarcie umowy o dotację.  

 

Przewodniczący otworzył i zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 14 radnych, 1  osoba wstrzymała się od głosu. 

Uchwała Nr VII/69/15, i stanowi zał. Nr 12 i 13 do protokołu. 

 

8. Projekt uchwały w sprawie wyposażenia w majątek gminnej jednostki 

budżetowej Żłobka Miejskiego w Międzyzdrojach. 

 

Projekt uchwały omówił Pan Burmistrz, informując, że według RIO potrzebna jest uchwała w 

sprawie wyposażenia w majątek gminnej jednostki żłobka. Jest to uchwała porządkowa. 

 

Przewodniczący otworzył i zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 15 radnych. 

Uchwała Nr VII/70/15, i stanowi zał. Nr 14 i 15 do protokołu. 

 

9. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący RM Jan Magda zamknął VII 

Sesję, godz. 10.00. 

 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska 


